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Elena Popescu (Ministerul Energiei): Termenul pentru eliminarea carbunelui din

energie trebuie asumat la nivel de Parlament

Decizia cu privire la termenul pâna la care România trebuie sa renunte complet la utilizarea carbunelui în producerea de energie trebuie

asumata la nivel de Parlament, printr-o lege care sa fie aprobata de Legislativ, a declarat, marti, directorul general în Ministerul Energiei,

Elena Popescu.

"Va fi o lege a phase out-ului carbunelui, este introdusa ca si reforma în PNRR. În aceasta lege sa stabilim acele termene, probabil 2030, pe

care le-ati vazut în declaratiile domnului ministru. 2030, respectiv 2032. Ele trebuie asumate la nivelul Parlamentului, nu este o decizie a

Ministerului Energiei, tocmai pentru ca presupune costuri sociale, reconversie profesionala, dezvoltare regionala", a afirmat Elena Popescu,

într-o conferinta de presa organizata de Energynomics.

Reprezentanta Ministerului Energiei a explicat ca aceasta lege se afla în prezent într-o faza incipienta.

"Suntem într-un stadiu incipient de gândire pe aceasta lege. Eu o vad ca o responsabilizare a tuturor entitatilor cu atributii în domeniu. Legea

e într-o zona incipienta, ea a aparut în contextul negocierilor pe PNRR. (...) Interesul nostru nu este sa decarbonam mai lent decât ceilalti, ci

sa decarbonam într-un mod realist, sa nu ne ducem si mai jos decât suntem, ci sa mergem si noi o data cu ceilalti în decarbonare, iar

decarbonarea sa reuseasca", a precizat Elena Popescu.

Directorul general din Ministerul Energiei a subliniat ca în prezent zone întregi din tara depind de câte un complex energetic care foloseste

carbune pentru producerea de energie, iar disparitia brusca a unuia dintre acestea ar pune în pericol toate companiile din zona.

"România trebuie sa gestioneze la fel de bine nu numai componenta energetica de care raspunde Ministerul Energiei, ci toate celelalte

componente, care sunt foarte importante, pentru ca sunt zone impactate si care depind numai de un singur operator. Adica zona Hunedoara

depinde numai de CEH (Complexul Energetic Hunedoara, n.r.), zona Târgu Jiu depinde numai de CEO (Complexul Energetic Oltenia, n.r.).

Deci toate firmele, firmulitele, tot ce exista acolo depind numai de CEO. Dispare CEO, dispare tot", a atras atentia Elena Popescu.

Oficialul Ministerului Energiei a apreciat ca noul plan de decarbonare propus de Comisia Europeana, "Fit for 55", propune reforme

îngrozitor de rapide în sectorul energetic.

"Pachetul legislativ 'Fit for 55' a venit foarte rapid. Nu ca ne-a luat prin suprindere, dar este într-adevar îngrozitor de rapid, adica noi n-am

avut timp sa transpunem pachetul anterior si n-au fost nici termene de transpunere ale pachetului anterior si a venit acest pachet 'Fit for 55',

care este foarte ambitios. Bineînteles ca tintele nu sunt finale. Este propunerea Comisiei, urmeaza negocierile în Consiliu, România îsi va

stabili propriul mandat pentru intrarea în aceste negocieri, pentru ca nu este vorba doar de sectorul energetic, este vorba despre întreaga

economie, sectorul transporturilor, sectorul industrial, agricultura, digitalizarea, cercetarea, deci toata economia este impactata, iar viteza cu

care trebuie sa reactioneze fiecare domeniu trebuie sa fie fantastica. Se lucreaza la acest mandat, au fost primele discutii organizate de catre

Ministerul de Externe pe acest pachet, pentru stabilirea unui mandat de negociere, nu stim care va fi deznodamântul acestei negocieri, dar un

lucru este foarte clar: directia catre care mergem este dezvoltarea energiilor regenerabile, catre decarbonarea industriei, catre eliminarea

treptata a carbunelui din mix-ul nostru", a mentionat Elena Popescu.

Ea a atras atentia asupra faptului ca energiile regenerabile nu se autosustin economic, având nevoie de ajutor financiar din partea

autoritatilor.

"Productia de regenerabile s-a putut dezvolta si pâna acum, nu a stat nimic în calea dezvoltarii regenerabilelor. Într-adevar, pentru ca

investitorii care investesc în regenerabile sa fie multumiti, ei au nevoie în continuare de scheme-suport. Deci, ceea ce spunea Comisia

Europeana si spuneau unele documente în urma cu niste ani, ca regenerabilele se autosustin, s-a dovedit ca nu este adevarat. Deci se asteapta

o schema de sprijin, de tip contracte pentru diferenta, la care se lucreaza, din pacate cu întârziere. (...) Trebuie sa avem în vedere si

capacitatile de back-up, pentru ca nu putem trece de la 25% cât este ponderea carbunelui în mix-ul nostru, la înlocuirea a 25% din acest mix

cu regenerabile, nu se poate acest lucru. Deci, avem nevoie si de capacitati care sa asigure flexibilitatea si back-up-ul sistemului energetic.

Aici ma refer la gaz", a încheiat Elena Popescu. 
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